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  OR.0002.4.2023 

Protokół z obrad 

LIV.2023 Sesji Rady Gminy Kowala 

z dnia 24 marca 2023 r. 

 

LIV.2023 Sesja VIII kadencji odbyła się w budynku Urzędu Gminy w Kowali-Stępocinie. Sesję rozpoczęto  

o godz. 09:00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kowala Dariusz Chruślak otworzył LIV Sesję. Przywitał przybyłych Radnych, 

Pana Dariusza Bulskiego - Wójta Gminy Kowala, Panią Sekretarz Alinę Szczęśniak, Panią Agnieszkę 

Delikat – Skarbnik Gminy, Kierowników Referatów Urzędu. Przewodniczący przywitał również, 

przybyłych gości, Starostę Radomskiego – Waldemara Trelkę, sportowców- laureatów nagród z terenu 

Gminy Kowala, Pana Marka Dubickiego z firmy DOEKO GROUP oraz mieszkańców i sołtysów 

oglądających sesję online. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak stwierdził, iż w obradach uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum 

zdolne do podejmowania proponowanych uchwał.  

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie LIV.2023 sesji Rady Gminy Kowala i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Kowala z dnia 24 lutego 2023 roku. 
4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, 

trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 
6. Przedstawienie przez Wójta informacji w sprawie podmiotów na rzecz których wykonywane 

są przez nieletnich prace społeczne oraz opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Radomiu. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali–Stępocinie za 

rok 2022. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Kowala Placówki Wsparcia 

Dziennego w formie Świetlicy Środowiskowej z Elementami Socjoterapii „Szansa” i połączenia 
z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Kowala, a Miastem Radom na realizację zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej 
polegającego na kierowaniu mieszkańców Gminy Kowala do Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Radomiu ul. Reja 5. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII.44.2019 Rady Gminy Kowala z dnia  
29 marca 2019r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII.45.2019 Rady Gminy Kowala z dnia  
29 marca 2019r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia  
z pomocy społecznej na pomoc w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 
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13.  Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Kowala środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2024. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  
na nieruchomościach oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. nr 1080/19 i 1080/42  
w obrębie geodezyjnym Kosów Większy w Gminie Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Błonie. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Kosów Większy.  

17.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Trablice.  

18.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2023 
roku. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na rok 2023. 
20.  Sprawy różne. 
21.  Zakończenie obrad. 

Wójt Dariusz Bulski wniósł wniosek formalny o wprowadzenie dwóch projektów uchwał w punkcie 19: 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Wierzbica, a Gminą Kowala w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników 

bezodpływowych pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu 

terytorialnego. Drugi projekt uchwały w punkcie 20: podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia 

z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody 

Mazowieckiego w sprawie zmiany rodzaju urzędowych nazw miejscowości Adamów, obręb geodezyjny 

Rożki, w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Rożki” na rodzaj „wieś", Kąty, obręb geodezyjny 

Młodocin Mniejszy,  w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Młodocin Mniejszy” na rodzaj 

„wieś", Zenonów, obręb geodezyjny Huta Mazowszańska w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek 

wsi Huta Mazowszańska” na rodzaj „wieś", Stawki, obręb geodezyjny Romanów w przedmiocie zmiany 

rodzaju „przysiółek wsi Romanów” na rodzaj „wieś" na terenie Gminy Kowala. 

 

Porządek obrad z naniesionymi poprawkami. 

1. Otwarcie LIV.2023 sesji Rady Gminy Kowala i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Kowala z dnia 24 lutego 2023 roku. 
4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, 

trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 
6. Przedstawienie przez Wójta informacji w sprawie podmiotów na rzecz których wykonywane 

są przez nieletnich prace społeczne oraz opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Radomiu. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali–Stępocinie za 

rok 2022. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Kowala Placówki Wsparcia 
Dziennego w formie Świetlicy Środowiskowej z Elementami Socjoterapii „Szansa” i połączenia 
z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 
Kowala, a Miastem Radom na realizację zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej 
polegającego na kierowaniu mieszkańców Gminy Kowala do Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Radomiu ul. Reja 5. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII.44.2019 Rady Gminy Kowala z dnia  
29 marca 2019r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII.45.2019 Rady Gminy Kowala z dnia  
29 marca 2019r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia  
z pomocy społecznej na pomoc w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Kowala środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2024. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  
na nieruchomościach oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. nr 1080/19 i 1080/42  
w obrębie geodezyjnym Kosów Większy w Gminie Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Błonie. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Kosów Większy.  

17.  Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
wsi Trablice.  

18.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2023 
roku. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
pomiędzy Gminą Wierzbica, a Gminą Kowala w zakresie odbioru nieczystości ciekłych  
z opróżniania zbiorników bezodpływowych pochodzących z indywidualnych gospodarstw 
domowych oraz jednostek samorządu terytorialnego. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  
 i Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego w sprawie zmiany rodzaju 
urzędowych nazw miejscowości Adamów, obręb geodezyjny Rożki, w przedmiocie zmiany 
rodzaju „przysiółek wsi Rożki” na rodzaj „wieś”, Kąty. Obręb geodezyjny Młodocin Mniejszy, 
w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Młodocin Mniejszy” na rodzaj „wieś”, 
Zenonów, obręb geodezyjny Huta Mazowszańska w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek 
wsi Huta Mazowszańska” na rodzaj „wieś”, Stawki, obręb geodezyjny Romanów w 
przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Romanów” na „wieś” na terenie Gminy Kowala. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na rok 2023. 
22.  Sprawy różne. 
23.  Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami 

zaproponowanymi przez Wójta. Rada Gminy głosowała: 12- głosów za, 0- głosów przeciw, 0- głosów 

wstrzymujących przy 3 Radnych nieobecnych.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak pogratulował sportowcom oraz ich trenerom za osiągnięcia 

sportowe. 
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Wójt Dariusz Bulski również pogratulował wszystkim sportowcom oraz ich trenerom za osiągnięcia 

sportowe. W tym roku  Wójt Gminy Kowala przyznał nagrody następującym sportowcom: 

Judo Kowala: Mikołaj Odzimek, Alicja Górczyńska, Maja Przedwój, Piotr Woźniak, Weronika Nogaj, 

Gimnastyczny Klub Sportowy – QUICK FLIK: Amelia Terchalska , Natalia Kaczor, Izabela Śledź, Gminny 

Klub Sportowy Zorza Kowala: Mikołaj Zieliński, Filip Przydatek, Pani Małgorzata Okólska - najlepszy 

trener z terenu gminy Kowala. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zaprosił na sale Pana Marka Dubickiego z firmy DOEKO GROUP.  

Marek Dubicki przedstawił się jako doradca w dziedzinie odnawialnych źródeł energii oraz 

pozyskiwania funduszy na ten cel. W tej chwili jest możliwość pozyskania dużych środków 

zewnętrznych na inicjatywę klastrów energii w których skład miałoby wchodzić kilka gmin, a cel to 

samowystarczalność samorządów w zakresie wykorzystania energii. Pan Marek wytłumaczył, że klaster 

energii to porozumienie cywilnoprawne jednostek samorządu terytorialnego umożliwiające uzyskanie 

środków na budowę odnawialnych źródeł energii. Utworzenie takiego klastra po paru latach daje 

praktycznie neutralność energetyczną dla jego członków (JST). Krótko mówiąc chodzi o to, aby przestać 

płacić za prąd.  

Radna Jolanta Suligowska zapytała ile gmin musiało by się znaleźć w takim klastrze. Czy jest jakaś 

określona ilość? 

Marek Dubicki odpowiedział, że w ramach starostwa jest to dowolna liczba gmin, a jeśli między 

powiatami to maksymalnie 5. Optymalna liczba to jest między 3, a 5 gmin w klastrze.  

Radny Paweł Lis zapytał czy są wstępnie wytypowane grunty pod budowę i wielkość instalacji? Czy 

takie instalacje znalazłyby się w każdej gminie czy będzie jedna centralna i rozliczana na wszystkie 

gminy? Jaka jest perspektywa czasowa powstania takiej farmy fotowoltaicznej? Czy mamy już jakieś 

ustalanie dotyczące uzyskania warunków przyłączeniowych? 

Marek Dubicki odpowiedział, że farma fotowoltaiczna jest jedynie elementem całego tego procesu. 

Przede wszystkim w taki klastrze skupiamy się na rozwiązaniach najprostszych- stawiamy małe 

instalacje na budynkach które takich jeszcze nie mają (szkoły, budynki użyteczności publicznej) .  

W momencie przygotowywania strategii szukamy gruntów pod większe inwestycje. 

Radny Jarosław Słomka zapytał czy muszą to być grunty gminne. 

Marek Dubicki odpowiedział, że nie- mogą być to również grunty dzierżawione, nie muszą to być nawet 

grunty na terenie danej gminy.  

Radny Paweł Lis zapytał co w przypadku gdyby powstała jedna centralna instalacja, jak byłoby to 

rozliczane pomiędzy poszczególne gminy z klastrą? 

 Marek Dubicki odpowiedział, że najlepiej sprawdza się rozwiązanie gdzie utworzona jest spółdzielnia 

energetyczna dla każdej gminy osobno i sprzedaż energii odbywa się bez koncesji i bez opłat 

dystrybucyjnych.  
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Radna Jolanta Suligowska poprosiła o podanie konkretnych gmin gdzie funkcjonują klastry energii. 

Marek Dubicki odpowiedział, że jest to np.: Lipsko, Brody Iłżeckie.  

Wójt Dariusz Bulski podkreślił, że jest to temat do głębszej dyskusji. Zainteresowane wejściem w takie 

porozumienie z nami są gminy: Skaryszew, Jedlnia-Letnisko, Iłża i Wierzbica. Wójt zapytał również jakie 

są koszty obsługi przez firmę DOEKO GROUP. 

Marek Dubicki wyjaśnił, że przygotowanie umowy cywilnoprawnej dla gmin zawierających klaster  

i przygotowanie bilansu energetycznego i strategii dla każdej z gmin to 15 000 zł netto. Obsługa to kilka 

tysięcy rocznie.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał na czym ta współpraca miałaby polegać. Jaki zakres prac 

wchodzi w skład tej obsługi? 

Marek Dubicki odpowiedział, że jest to pełen zakres usług związanych z kontaktem z mediami, infolinia 

dla mieszkańców, przygotowanie umowy i wniosków pod projekty i założenie jednej spółdzielni 

energetycznej dla klastra rocznie.  

Radny Paweł Lis zapytał czy firma zajmuje się szukaniem i pozyskiwaniem środków finansowych,  

a kwestie techniczne tj. przygotowywanie koncepcji, składanie wniosków o warunki przyłączenia, 

dokumentacje techniczne, wszelkie uzgodnienia, uzyskanie decyzji o warunkach zabudowy i warunki 

przyłączenia musiałaby robić już inna firma. 

Marek Dubicki wyjaśnił, że jego firma też może się tym zajmować. Najpierw przede wszystkim 

wykonuje się takie inwestycje, które nie wymagają dokumentacji tj. mniejsze instalacje na budynkach 

użyteczności publicznej. 

Radny Paweł Lis zapytał czy firma  DOEKO GROUP pozyskuje też środki zewnętrzne w ramach tej 

umowy z gminą.  

Marek Dubicki odpowiedział, że pozyskują, ale jest to dodatkowo płatne. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak podziękował Panu Markowi i oddał głos Staroście Radomskiemu 

Waldemarowi Trelce. 

Waldemar Trelka wyjaśnił, że chciałby krótko przedstawić kilka kwestii ważnych dla mieszkańców 

gminy. 22 marca powiat radomski podpisał umowę z firmą Budromex na remont i przebudowę drogi 

Orońsko-Dąbrówka Zabłotnia-Ruda Mała o długości 2,5 kilometra na kwotę 10 960 000 zł, na tą 

inwestycję dostaliśmy 60% dofinansowanie. Prawdopodobnie w przyszłym tygodniu przekażemy firmie 

drogę jako plac budowy. W ramach inwestycji będą wykonane: wytyczenie granic działek, poszerzenie 

jezdni do 6 metrów, korekta łuków, wybudowanie chodnika, przebudowa skrzyżowań z drogami 

gminnymi, przebudowa istniejących zjazdów indywidualnych i publicznych, odwodnienie drogi  

i wykonanie zbiornika retencyjnego, oznakowanie poziome i pionowe. Wykonawca ma 5 miesięcy na 

realizację całej inwestycji. Wszystkie osoby, które dostały decyzje o przejściu części własności działki 

na powiat dostaną w ciągu najbliższych miesięcy odszkodowania – jest to koszt dla powiatu około 
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700 000 zł. Starosta podziękował za udział w uroczystości podpisania tej umowy. Kolejna inwestycja 

możliwa do zrealizowania w tym roku to remont drogi powiatowej Błonie-Kosów odcinek o długości 

1535 metrów, kosztorys to 2 560 000 zł. Starosta nie oczekuje wsparcia finansowego gminy w tej 

inwestycji. Trzecia inwestycja to poprawa bezpieczeństwa na odcinku 670 metrów Radom-Augustów-

Kowala – dokumentacja wykonania chodnika i odwodnienia, to może być kwota 1,5 do 2 milionów 

złotych i są to kwoty jedynie szacunkowe ponieważ kosztorysu jeszcze nie wykonywaliśmy. Na tą 

inwestycje możliwe, że uzyskamy dofinansowanie.  

Wójt Dariusz Bulski podziękował Staroście za przychylność i pozyskanie środków na tą inwestycję. 

Bardzo dobrze, że taka inwestycja będzie wykonana i dziękuje za to w imieniu swoim i mieszkańców. 

Gmina Kowala pomoże w organizacji objazdów i stałej organizacji ruchu podczas budowy.  

Radna Agata Kicior  podziękowała Staroście za wyjście naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców gminy- 

remont drogi w Kosowie, a przede wszystkim za inwestycje polegającej na budowie chodnika a co za 

tym idzie poprawę bezpieczeństwa. 

Waldemar Trelka chciałby jeszcze przybliżyć temat klastrów energii. Starostwo jest w takim klastrze  

z kilkoma gminami z perspektywą zaproszenia wszystkich gmin powiatu radomskiego. Potencjał na 

farmę fotowoltaiczną jest bardzo duży ponieważ starostwo posiada 56ha ziemi w Chwałowicach. 

Odbyły się już rozmowy z PGE czy są realne możliwości na uzyskanie zgody przyłączeniowej dla takiej 

inwestycji- jest to dość skomplikowane, ale do zrealizowania. Na tą chwile planujemy budowę takiej 

farmy na 1 ha ziemi na podstawie warunków zabudowy ze środków pochodzących w WFOŚiGW  

w formie pożyczki, której część zostałaby umorzona. Na razie do klastra należy 5 samorządów, 

podpisaliśmy umowę z Krajową Izbą Klastrów Energetycznych. Starostwa wyjaśnił, że w tej chwili tylko 

5 gmin ponieważ chcemy wypróbować takie rozwiązanie- budując farmę na 1 ha, a dopiero jak to 

przyniesie efekt będziemy zapraszać kolejne gminy.  

Radna Jolanta Suligowska zapytała kiedy ta pierwsza energia „popłynie”. 

Waldemar Trelka wyjaśnił, że jest to trudne do oszacowania, ale ma nadzieje, że będzie to za rok. 

Podkreślił, że są to marzenia, ale możliwe do zrealizowania jednak zależą od wielu czynników.  

Radna Jolanta Suligowska wyraziła żal, że Gmina Kowala nie została zaproszona do utworzenia tego 

klastra.  

Radny Dariusz Chruślak podziękował Staroście za zaproszenie na podpisanie umowy z firmą Budromex 

oraz za wszystkie inwestycje wykonywane na terenie naszej Gminy.  

Na sesję dołączył Radny Krzysztof Farbiś.  

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Kowala z dnia 24 lutego 2023 roku. 
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Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie protokołu z LIII sesji Rady Gminy Kowala  

z dnia 24 lutego 2023 roku. Rada Gminy głosowała: 11- głosów za, 0 – głosów przeciw, 1– głos 

wstrzymujący przy 4 Radych nieobecnych (Radna Agata Kicior wyszła z sali obrad). 

 

Ad. 4. Informacja Wójta z pracy i realizacji uchwał od poprzedniej sesji. 

Pan Wójt przedstawił podsumowanie prac od poprzedniej sesji: 

3 marca odbyła się narada z dyrektorami szkół i przedszkola z terenu naszej gminy. 

3 marca odbyła się Gala Mistrzów Sportu Powiatu Radomskiego. 

4 marca odbyło się spotkanie sprawozdawcze OSP Kowala-Stępocina. 

9 marca odbyła się Rada Społeczna SP ZOZ w Kowali-Stępocinie.   

11 marca odbyło się spotkanie sprawozdawcze OSP Kosów. 

12 marca odbyło się spotkanie sprawozdawcze OSP Bardzice. 

22 marca odbyła się Komisja Budżetowa. 

23 marca została podpisana umowa z Przedsiębiorstwem Budownictwa Drogowego – na wykonanie 

robót budowlanych na trzech drogach wewnętrznych w miejscowości Kosów. Na to zadanie gmina 

otrzymała wsparcie z rządowego programu Polski Ład.  

Rozpoczęła się budowa kanalizacji w miejscowości Trablice. 20 marca w świetlicy odbyło się spotkanie 

w tym temacie.  

Zakończona została sprzedaż węgla na terenie naszej gminy. 

Ministerstwo ogłosiło konkurs „Maluch Plus”, w ramach tego konkursu gmina otrzymała dotacje 

niestety, aby wybudować taki żłobek gmina musiałaby wydać około 4 miliony złotych. Na chwilę 

obecną gmina nie posiada na ten cel wolnych środków chyba, że gmina zaciągnie kredyt.   

27 marca w budynku urzędu gminy w Kowali-Stępocinie odbędzie się II spotkanie konsultacyjne dot. 

Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla gmin.   

Radny Paweł Lis zapytał czy Pan Wójt złożył jakąś deklarację ustną, list intencyjny – czy my chcemy być 

w tej klastrze energetycznej ogólnie jaki jest status tego przedsięwzięcia? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że żadnych pism w tej sprawie nie podpisywał. Bez zgody Rady 

Gminy Wójt żadnych zobowiązań nie może zaciągać. To była wstępna deklaracja ustna między 

Wójtami, Burmistrzami z terenu Powiatu Radomskiego. Spotkanie było zorganizowane w Iłży, na tym 

spotkaniu byli obecni Wójt z Wierzbicy, Kowali, Jedlni -Letnisko, Skaryszewa.  

Radny Paweł Lis poinformował, że bardzo się cieszy, że w tym temacie podjęte są jakieś kroki. Radny 

zapytał czy Pan Wójt rozmawiał o Centralnym Porcie Komunikacyjnym – który wariant Iłża preferuje  

i czy będą nas wspierać w naszym postulacie, aby był to wariant „fioletowy”.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że konkretnej dyskusji w tym temacie nie było. Z ust żadnego 

włodarza sąsiedniej gminy nie padła deklaracja, że poprą wariant „fioletowy”. 
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Ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady o pismach i wnioskach skierowanych do Rady Gminy, 
trybie ich załatwiania oraz sprawozdanie z działalności między sesjami. 
 
Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że do biura Rady Gminy wpłynęła interpelacja 

Radnego Pawła Lisa w sprawie opracowania przez urząd gminy wariantu gminnego linii kolejowych 

PCK. 

25 lutego Przewodniczący brał udział w Gali Dziękczynnej Powiatu Radomskiego – Pomoc dla Ukrainy. 

3 marca odbyła się Gala Mistrzów Sportu. 

Od 4 do 8 marca Przewodniczący przebywał na wyjeździe w Parlamencie Europejskim -na zaproszenie 

posła Zbigniewa Kuźmiuka.  

12 marca odbyło się spotkanie sprawozdawcze OSP Bardzice.  

20 marca odbyło się spotkanie z mieszkańcami w Trablicach w sprawie kanalizacji. 

22 marca było podpisanie umowy w sprawie budowy drogi w Dąbrówce Zabłotniej. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że po spotkaniu w Trablicach był pomysł, aby pracownik urzędu 

pełnił dyżury w świetlicy raz w tygodniu przez dwie godziny. Rady Trablic najlepiej jeśli określi w piśnie 

kiedy takie dyżury najbardziej będą pasowały mieszkańcom.   

 

Ad. 6. Przedstawienie przez Wójta informacji w sprawie podmiotów na rzecz których wykonywane 

są przez nieletnich prace społeczne oraz opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Radomiu. 

Zgodnie z § 3 ust. 1 pkt. 2 Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 19 stycznia 2023 roku w 

sprawie podmiotów, na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace społeczne (Dz.U.2023.178 

z dnia 26.01.2023 r.) Właściwy organ gminy wyznacza podmioty, uwzględniając opinię prezesa sądu 

rejonowego, o których mowa w § 2.  

Zgodnie z powyższym wpłynęła do tut. urzędu opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Radomiu Nr. Adm. 

– 4108-24/22/23 z dnia 14 lutego 2023 roku,  

Na skutek otrzymanej opinii zostały wskazane podmioty wraz z informacjami o których mowa w § 3 

pkt.3 rzeczonego Rozporządzenia  

Są to dwie placówki oświatowe na terenie Gminy Kowala: 

1. Publiczna Szkoła Podstawowa w Kowali – 1 osoba 

2. Publiczna Szkoła Podstawowa w Parznicach – 1 osoba 

3. Prognozowana średnia liczba godzin pracy przypadająca na jednego nieletniego to 15 godzin.    

Bezpośrednimi opiekunami są dyrektorzy Szkół. 

Osoba wyznaczona do kontaktu, inspektor ds. kadrowych Krystyna Kiljan.  

Informacje powyższe zostały przekazane pismem nr OR.0750.4.2023 z dnia 2 marca 2023 r. do Sądu 

Rejonowego w Radomiu.   
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Prace społeczne mogą być wykonywane przez nieletnich na rzecz instytucji państwowych  

i samorządowych, placówkach oświatowych, placówkach oświatowo-wychowawczych, podmiotach 

leczniczych, jednostek organizacyjnych pomocy społecznej oraz organizacji społecznych, w tym 

organizacji pozarządowych.  Art. 151 pkt. 1 ustawy o wspieraniu i resocjalizacji nieletnich z dnia  

9 czerwca 2022 r. (Dz. U. z 2022 r. poz. 1700). Podmioty te mają obowiązek umożliwienia nieletnim 

organizowanie miejsc i wykonywania prac społecznych, mając na uwadze zapewnienie warunków do 

sprawnego wykonywania przez nieletnich prac społecznych. 

Podsumowując powyższe Wójt Gminy realizując ustawowy obowiązek na skutek opinii sądu, wskazał 

podmioty wymagane przepisami prawa. Dodatkowo wskazać należy, że podmioty te mogą zostać 

zmienione o czym należy powiadomić Prezesa Sądu.   

 

Przewodniczący Dariusz Chruślak ogłosił przerwę w obradach. 

 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali–Stępocinie za 

rok 2022. 

Pani Anna Zaleszczyk Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie 

poinformowała, że podstawowym aktem na którym działa Gminny Ośrodek Pomocy społecznej jest 

ustawa o pomocy społecznej, która realizuje różne zadania własne. Gminny Ośrodek co roku wypłaca 

zasiłki rodzinne, świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego. Oprócz tego przy 

ośrodku działa punkt konsultacyjny w którym zatrudniony jest terapeuta od uzależnień.  Zatrudnionych 

jest dwóch asystentów, którzy wspierają rodziny z problemami, ośrodek też realizuje program 

„asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” -zatrudnionych jest pięć osób na umowę zlecenie, te 

osoby 365 dni w roku opiekują się osobami niepełnosprawnymi. Cały ten program jest sfinansowany 

ze środków Wojewody. W 2022 roku Ośrodek otrzymał 193 953,00 zł. Oprócz tego gmina realizuje 

program „korpus wsparcia seniorów” z tego programu gmina zakupiła 20 opasek bezpieczeństwa. Na 

terenie naszej gminy funkcjonuje Klub Seniora, wypłacane są stypendia szkolne, w 2022 roku 

realizowane były wypłaty pieniężne z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia obywateli 

Ukrainy na wyżej wymienioną pomoc zostało przeznaczone 640 776,00 zł. Oprócz tego GOPS 

realizował programy rządowe: dodatki osłonowe, dodatek węglowy. 

       

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej. 

Pani Anna Zaleszczyk Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie 

poinformowała, że w związku z przeprowadzoną kontrolą pracowników Wojewody Mazowieckiego 

były zalecenia pokontrolne, aby uaktualnić Statut Gminnego Ośrodka Społecznego w Kowali-

Stępocinie. Pani Zaleszczyk zgłosiła, aby poprawić omyłkę pisarską w dziale 4 gospodarka finansowa  
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§ 19 zmiana w nazewnictwie - w punkcie 3 zamiast kierownika powinno być dyrektor oraz w punkcie 6 

postanowienia końcowe w § 24 zmiana statutu wymaga uchwały Rady Gminy Kowala. W § 27 

mniejszego statutu wchodzi w życie w terminie określonym w uchwale Rady Gminy Kowala o nadanie 

statutu.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania Statutu 

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw,  

0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.430.2023. 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Kowala Placówki Wsparcia 

Dziennego w formie Świetlicy Środowiskowej z Elementami Socjoterapii „Szansa” i połączenia  

z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie. 

Pani Ewelina Strycharska Z-ca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie 

poinformowała, że Zgodnie z art. 176 pkt. 3 lit „c” ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej do zadań własnych gminy należy tworzenie oraz rozwój systemu opieki nad dzieckiem, 

w tym prowadzenie placówek wsparcia dziennego, zapewnienie w nich miejsc dla dzieci oraz praca 

z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo - wychowawczych. 

Świetlica jest placówką opiekuńczo-wychowawczą wsparcia dziennego, celem której jest 

podejmowanie działań opiekuńczo-wychowawczych nad dziećmi i młodzieżą poprzez wspieranie 

rozwoju dziecka i eliminowanie zaburzeń zachowania. 

W myśl art.18c Gmina może połączyć utworzoną placówkę wsparcia dziennego lub inny gminny 

podmiot wyznaczony do pracy z rodziną z jednostką organizacyjną pomocy społecznej. Jeżeli 

połączenie obejmuje ośrodek pomocy społecznej, placówka wsparcia dziennego lub inny gminny 

podmiot wyznaczony do pracy z rodziną działa w ramach tego ośrodka. Realizacja zadań z zakresu 

wspierania rodziny jest zadaniem GOPS, stąd zasadne jest, aby tworzona placówka funkcjonowała 

w strukturze Ośrodka. 

Przyjęcie Uchwały pozwoli na kontynuowanie podjętych przez Ośrodek Pomocy Społecznej działań 

w ramach Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2021-2023. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie utworzenia na terenie 

Gminy Kowala Placówki Wsparcia Dziennego w formie Świetlicy Środowiskowej z Elementami 

Socjoterapii „Szansa” i połączenia z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie. 

Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych 

nieobecnych. Uchwała Nr LIV.431.2023. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Kowala, a Miastem Radom na realizację zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej 
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polegającego na kierowaniu mieszkańców Gminy Kowala do Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Radomiu ul. Reja 5. 

Pani Ewelina Strycharska Z-ca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie 

poprosiła o wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Kowala, a miastem Radom na 

realizacje zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej, która będzie polegała na kierowaniu 

mieszkańców z naszej gminy do środowiskowego Domu Samopomocy w Radomiu ul. Reja 5. 

Adresatami tego środowiskowego Domu Pomocy Społecznej są osoby z niepełnosprawnością  

w stopniu umiarkowanym i znacznym ze schorzeniami psychicznymi i upośledzeniem umysłowym.  

W ramach zajęć środowiskowych odbywają się zajęcia komputerowe, wycieczki, zajęcia kulinarne, 

rehabilitacyjne.    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Kowala, a Miastem Radom na realizację zadania publicznego 

z zakresu pomocy społecznej polegającego na kierowaniu mieszkańców Gminy Kowala do 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Radomiu ul. Reja 5. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za,  

0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr 

LIV.432.2023. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII.44.2019 Rady Gminy Kowala z dnia 29 

marca 2019r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Pani Anna Zaleszczyk Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie 

poinformowała, że należy zmienić uchwałę, która powiększa kwotę kryterium ze 150 % na 200 %.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr 

VII.44.2019 Rady Gminy Kowala z dnia 29 marca 2019r. w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów 

wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.433.2023. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII.45.2019 Rady Gminy Kowala z dnia 29 

marca 2019r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia z pomocy 

społecznej na pomoc w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023. 
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Pani Anna Zaleszczyk Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kowali-Stępocinie 

poinformowała, że prosi o zmianę uchwały VII.45.2019 roku – zmiana dotyczy § 1 wyraz 100 % 

zastępuje się 200 %. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały  

nr VII.45.2019 Rady Gminy Kowala z dnia 29 marca 2019r. w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków poniesionych za świadczenia z pomocy społecznej na pomoc w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Rada Gminy głosowała:  

12 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała 

Nr LIV.434.2023. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Kowala środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2024. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że obserwuje budżet gminy i widzi jak wzrastają koszty pod kątem 

utrzymania bieżącego. Fundusz sołecki jest przyjęty na 2023 rok i oczywiście będzie realizowany. Pan 

Wójt poprosił, aby na 2024 rok zawiesić fundusz sołecki. Ponieważ kwotę 800 000,00 zł można w 

przyszłym roku przeznaczyć na drogi, wodociągi.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał czy Pan Wójt rozmawiał na poprzedniej sesji z sołtysami  

w sprawie zawieszenia funduszu sołeckiego? aby te środki przeznaczyć na remont drogi w Dąbrówce 

Zabłotniej?.   

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że nie rozmawiał ponieważ w każdym sołectwie jest inaczej. Ale  

z obserwacji kilkuletniej wynika, że problem dróg jest najważniejszy.  

Wiceprzewodniczący Jan Fryszkowski uważa, że Wójt nie powinien rozmawiać z sołtysami, ale każdy  

z Radnych przed przyjściem na sesję.  

Wiceprzewodnicząca Jolanta Suligowska zapytała czy jak w przyszłym roku będzie zawieszony fundusz 

sołecki to będą wybrane odcinki dróg wyremontowane porządnie? 

Wójt Dariusz Bulski uważa, że jak jest droga wyremontowana z podbudową to nie przetrwają one 2-3 

lata tylko 10 lat.  

Radna Barbara Kołodziejczyk uważa, ze to co mówi Pan Wójt jest jak najbardziej racjonalne. A jak 

wiemy niekiedy fundusz sołecki jest przeznaczany na mało istotne rzeczy. Często są problemy z 

rozdysponowaniem tych środków w danym sołectwie.  

Radna Jolanta Pszczoła podziękowała za wyrównanie drogi Cichej i Sosnowej.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak uważa, że fundusz sołecki jest przeznaczony dla sołectw, które mają 

na swoim terenie drogi wymagające remontu. Może dojść do takiej sytuacji, że część mieszkańców 
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będzie miała wyremontowane drogi, a część nie. Ale zdaniem Przewodniczącego  

o funduszu sołeckim powinni decydować nasi mieszkańcy na zebraniach sołeckich. 

Radna Barbara Kołodziejczyk poinformowała, że we wcześniejszej wypowiedzi miała na myśli, że 

mieszkańcy sami decydują co będzie realizowane ze środków funduszu sołeckiego. Zazwyczaj remont 

drogi nie pokrywa się z przyznanymi środkami z funduszu sołeckiego i wówczas taka inwestycja nie 

może być zrealizowana.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak przeprosił o złe zrozumienie wcześniejszej wypowiedzi Radnej 

Kołodziejczyk. Ale jedno wie, że dzięki funduszowi sołeckiemu mieszkańcy mogą sami decydować jaką 

inwestycje wykonać w danym sołectwie.  

Radny Jarosław Słomka uważa podobnie, że mieszkańcy powinni sami decydować jakie inwestycje 

maja być realizowane.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jest wykonany projekt na drogę Kowala-Walentynów ma tam być 

modernizowany odcinek 400 metrów. Aby wykonać tą drogę to nie wiadomo czy 200 00,00 zł 

wystarczy, a w funduszu sołeckim jest kwota na to sołectwo przeznaczona około 50 000,00 zł. 

Radny Marcin Jakubiak poinformował, że 800 000,00 zł jako idea jest godne uwagi, był ten temat 

poruszany w poprzedniej kadencji, aby tak tych pieniędzy nie rozdrabniać. Jeśli fundusz nie zostanie 

wydatkowany to te pieniądze pozostają w budżecie. W 2024 roku 800 000,00 zł podzielmy na 4 to daje 

nam po 200 000,00 zł na 4 drogi. Szkoda, że Pan Wójt przy omawianiu tej uchwały nie wskazał, które 

drogi będą wyremontowane. Radny podziękował, za naprawę przepustów w miejscowości Trablice, ale 

zapytał kiedy będą naprawione pozostałe.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że pod kątem dróg to Radny Jakubiak wie jakie są potrzeby na 

terenie naszej gminy ponieważ jest członkiem Komisji Budżetowej. Na chwilę obecną ciężko jest 

wskazać, które drogi zostaną wyremontowane w 2024 roku. A co do przepustów to zostały one 

wszystkie wymienione (taką informację Pan Wójt otrzymał od pracownika Urzędu), ale z tego co 

wynika niektóre wymienione przepusty już zostały uszkodzone.  

Radny Paweł Lis poinformował, że Pan Wójt mówi wielokrotnie, że nie ma pieniędzy i na wszystko 

brakuje, ale należy pamiętać, że na środki z funduszu sołeckiego są zwracane.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że to jest około 20 % wydanej kwoty. 

Radny Paweł Lis jak sobie przypomina w tamtym roku gmina otrzymała zwrot około 100 000 zł, zawsze 

tą kwotę można przeznaczyć na wykonanie oświetlenia czy inną niewielką inwestycję. Radny uważa, 

że podejmując tą uchwałą teraz wyrzucamy 100 000,00 zł do kosza – bo taki był zwrot za rok poprzedni. 

Należy przyjąć fundusz sołecki i wykonać inwestycje gdzie jest potrzeba, a  jeśli nie ma pomysłu na 

wydanie funduszu sołeckiego to zawsze można go zwrócić.   

Radna Jolanta Suligowska poinformowała, że nie wiemy jaki będzie w danym roku zwrot pieniędzy. Na 

Komisji Budżetowej na chwilę obecną niema pism w sprawie remontu dróg gruntowych, ale należy 
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pamiętać, że w poprzednim roku było ich bardzo dużo. Nawet jeśli zostanie z tych pism 

wyremontowane 2-3 drogi to i tak pozostali mieszkańcy nie będą zadowoleni.  

Wójt Dariusz Bulski uważa, że jeśli fundusz sołecki zostanie przyjęty to mieszkańców proszących  

o remont drogi Pan Wójt będzie odsyłał do Radnych danego sołectwa.   

Radna Agata Kicior poinformowała, że ona się z Panem Wójtem nie zgadza, ponieważ jest Pan Wójt za 

to odpowiedzialny. Po to Pan Wójt został wybrany w demokratycznych wyborach, aby zarządzać 

budżetem i pracować dla dobra mieszkańców.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że on jest organem wykonawczym, a Radna organem 

ustawodawczym, co Rada Gminy uchwali to Wójt wykona.    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy Kowala środków stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 

2024. Rada Gminy głosowała: 7 głosów za, 6– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy  

2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.435.2023. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomościach oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. nr 1080/19 i 1080/42 w obrębie 

geodezyjnym Kosów Większy w Gminie Kowala na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w związku z dynamicznym rozwojem budownictwa 

mieszkaniowego na terenie Gminy Kowala istnieje potrzeba przyłączenia nowych klientów celem 

świadczenia usług w zakresie dostępu do energii elektrycznej, co rodzi potrzebę udostępnienia 

gruntów pod budowę kolejnych odcinków sieci elektroenergetycznej wraz z przyłączami. 

Inwestor- tj. PGE Dystrybucja S. A. z siedzibą w Lublinie występuje z wnioskami o wyrażenie zgody na 

wybudowanie jej min. w pasach dróg gminnych publicznych, dróg gminnych wewnętrznych oraz 

działek stanowiących własność Gminy Kowala. 

W związku ze złożeniem przez PGE wniosku o ustanowienie służebności przesyłu dla budowy linii 

kablowej niskiego napięcia na działkach o nr ew. 1080/39 i 1080/42 w obrębie geodezyjnym Kosów 

Większy podjęcie niniejszej uchwały uważa się za zasadne.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach oznaczonych w ewidencji gruntów jako dz. nr 

1080/19 i 1080/42 w obrębie geodezyjnym Kosów Większy w Gminie Kowala na rzecz PGE Dystrybucja 

S.A. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy  

2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.436.2023. 
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Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Błonie. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że Plan miejscowy sporządzony został w następstwie 

podjęcia uchwały Nr XXXI.239.2021 Rady Gminy Kowala z dnia 30 kwietnia 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Błonie. Z części działek nie udało się wyłączyć z produkcji leśnej. Były dwa wyłożenie w gminie Kowala, 

na którym mieszkańcy mogli się zapoznać z wprowadzonymi zmianami.   

Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Błonie 

wynika z potrzeby ustalenia zasad i warunków kształtowania zabudowy i zagospodarowania terenu 

objętego planem w związku z wyznaczeniem nowych terenów budowlanych w Studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kowala. Plan miejscowy przyczyni się do 

optymalnego wykorzystania i zagospodarowania przestrzeni objętej opracowaniem. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Błonie. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów 

przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.437.2023. 

 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Kosów Większy.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że Plan miejscowy sporządzony został w następstwie 

podjęcia uchwały Nr XXXI.241.2021 Rady Gminy Kowala z dnia 30 kwietnia 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kosów 

Większy. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

wsi Kosów Większy wynika z potrzeby ustalenia zasad i warunków kształtowania zabudowy i 

zagospodarowania terenu objętego planem w związku z wyznaczeniem nowych terenów budowlanych 

w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kowala Plan 

miejscowy przyczyni się do optymalnego wykorzystania i zagospodarowania przestrzeni objętej 

opracowaniem. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Kosów Większy. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za,  

0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr 

LIV.438.2023. 
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Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Trablice.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że Plan miejscowy sporządzony został w następstwie 

podjęcia uchwały Nr XXXI.242.2021 Rady Gminy Kowala z dnia 30 kwietnia 2021 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi 

Trablice. Do tego planu były wprowadzone uwagi, i aby zagłosować należy rozstrzygnąć, które warianty 

zostają zatwierdzone. Uwagi zostały częściowo uwzględnione  (chodzi o kształt drogi).  Radny Paweł Lis 

poprosił, aby Kierownik opowiedział o uwagach, które nie zostały wniesione do uchwały.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że wszystko jest zawarte w materiałach, które zostały 

wysłane do Radnych.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwały z wniesionymi poprawkami. Rada 

Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych 

nieobecnych 

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Trablice. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów 

przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.439.2023. 

 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2023 

roku. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że temat jest znany był on omawiany na poprzedniej sesji. 

Wcześniejsza deklaracja była na poziomie dofinansowania 35 %, ale 1 500 000,00 zł dołożyć do tej drogi 

niestety gmina nie da rady.  W budżecie gminy na rok 2023 zarezerwowane zostały środki finansowe 

w wysokości 400 000,00 zł, zawsze Rada Gminy może tą kwotę zmienić.  

Podjęcie niniejszej uchwały jest niezbędne dla prawnej realizacji zadania.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował, że było wcześniej złożone inne zobowiązanie. Obecnie 

Pan Wójt zaproponował taką kwotę pomocy, która modeluje budżet gminy Kowala, a Radni sami muszą 

podjąć decyzję co do przyjęcia tej uchwały.   

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2023 roku. Rada Gminy głosowała: 13 głosów za, 0– głosów 

przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.440.2023. 

 

Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Wierzbica, a Gminą Kowala w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania 

zbiorników bezodpływowych pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz 

jednostek samorządu terytorialnego. 
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Wójt Dariusz Bulski poinformował, że problemem każdej gminy są ścieki, które muszą być odebrane 

od mieszkańca i przetworzone. Gmina Kowala na tą chwilę nie posiada żadnej oczyszczalni, do której 

mogliby dostarczać firmy odbierające ścieki od naszych mieszkańców. Najbliższa oczyszczalnia ścieków 

znajduje się w gminie Wierzbica. Rada Gminy Wierzbica przyjęła u siebie już to porozumienie, a teraz 

Gmina Kowala musi przyjąć u siebie.    

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Wierzbica, a Gminą Kowala w zakresie 

odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych pochodzących  

z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu terytorialnego. Rada Gminy 

głosowała: 13 głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. 

Uchwała Nr LIV.441.2023. 

 

Ad.20. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego w sprawie zmiany rodzaju urzędowych 

nazw miejscowości Adamów, obręb geodezyjny Rożki, w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi 

Rożki” na rodzaj „wieś”, Kąty. Obręb geodezyjny Młodocin Mniejszy, w przedmiocie zmiany rodzaju 

„przysiółek wsi Młodocin Mniejszy” na rodzaj „wieś”, Zenonów, obręb geodezyjny Huta 

Mazowszańska w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Huta Mazowszańska” na rodzaj 

„wieś”, Stawki, obręb geodezyjny Romanów w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi 

Romanów” na „wieś” na terenie Gminy Kowala.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jest to uchwała w której wprowadzone są zmiany nazw 

przysiółków na wieś. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że te zmiany są wynikiem zmiany ustawy, i zmiany muszą 

być przesłane do końca marca 2023 roku do MZW, zmiany tych nazw nastąpią od 1 stycznia 2024 roku.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wystąpienia z wnioskiem 

do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego  

w sprawie zmiany rodzaju urzędowych nazw miejscowości Adamów, obręb geodezyjny Rożki,  

w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Rożki” na rodzaj „wieś”, Kąty. Obręb geodezyjny 

Młodocin Mniejszy, w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek wsi Młodocin Mniejszy” na rodzaj 

„wieś”, Zenonów, obręb geodezyjny Huta Mazowszańska w przedmiocie zmiany rodzaju „przysiółek 

wsi Huta Mazowszańska” na rodzaj „wieś”, Stawki, obręb geodezyjny Romanów w przedmiocie zmiany 

rodzaju „przysiółek wsi Romanów” na „wieś” na terenie Gminy Kowala. Rada Gminy głosowała: 13 

głosów za, 0– głosów przeciw, 0 – głosów wstrzymujących, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr 

LIV.442.2023. 

  



18 
 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na rok 2023. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że zwiększenie planu dochodów o kwotę 614 947,00 (plan 

dochodów zwiększył się o kwotę 437 047,00, plan dochodów majątkowych zwiększył się o kwotę 

179 900,00) wynika z: 

- wprowadzenia środków z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach Programu Modernizacji 

Kompleksów Sportowych „Moje Boisko-Orlik 2012” – edycja 2022 z przeznaczeniem na modernizację 

kompleksu sportowego Orlik przy Publicznej Szkole Podstawowej w Mazowszanach w kwocie 

179 900,00 zł. 

- zwiększenia planu części oświatowej subwencji ogólnej w kwocie 33 322,00 zł. 

- zwiększenia planu dochodów z tytułu wpływów z podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od 

osób prawnych i osób fizycznych o kwotę 371 825,00 zł.  

- wprowadzenia środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na organizację pikniku 

ekologicznego w kwocie 30 000,00 zł. 

Zwiększenie planu wydatków o kwotę 614 947,00 zł składa się ze zwiększenia planu wydatków 

majątkowych o kwotę 487 125,00 zł oraz zwiększenia planu wydatków bieżących o kwotę 127 822,00 

zł. Zostały wprowadzone nowe zadania majątkowe, wprowadzono zmiany planu w zadaniach 

istniejących. Zwiększenie planu wydatków bieżących ma na celu zapewnienie płynności bieżącej 

realizacji budżetu gminy. W wyniku wprowadzonych zmian decyfit budżetu, przychody ani rozchody 

nie uległy zmianie. 

Wójt Dariusz Bulski omówił planowane inwestycje na terenie Gminy Kowala wpisane w tabelach.   

Wójt Dariusz Bulski wprowadził autopoprawkę – chodzi o zadanie z działu oświaty i wychowania- 

rozbudowy i przebudowy – stanu hali sportowej przy PSP im. Jana Pawła II w Parznicach – przesunięcie 

10 000,00 zł na zadanie „zmiana sposobu użytkowania części budynku remizy na świetlice  

w miejscowości Bardzice gm. Kowala”. 

Radny Marcin Jakubiak zapytał o dział 010 rozdział 01008 § 550 wykonanie systemu odwodnienia  

w miejscowości Kosów jest wpisana kwota 56 000,00 zł, Radny zapytał na co dokładnie jest wpisana ta 

kwota? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że ten temat był omawiany na Komisji Budżetowej. Wójt poprosił, 

aby Radny przekazał co było w tym temacie omawiane na Komisji Budżetowej. 

Radny Marcin Jakubiak poprosił, aby to sam Wójt przedstawił.  

Radny Paweł Lis zapytał czy Pan Wójt odmawia udzielenia odpowiedzi? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że wszystko na Komisji Budżetowej było omówione dokładnie. Na 

tej Komisji był obecny Radny Jakubiak, Radny Lis, dlatego Pan Wójt prosi o przedstawienie tego tematu 

przez Radnego Jakubiaka. Wójt stwierdził,  że jaki to ma sens jak on omawia temat dokładnie na 

Komisji, a później to samo musi robić na Sesji.   
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Radny Marcin Jakubiak przypomniał, że na ostatniej Komisji nie było o tym mowy, chyba, że na 

poprzedniej. Niestety on na niej nie uczestniczył z powodu spraw osobistych.  

Wiceprzewodnicząca Jolanta Suligowska poinformowała, że ta sprawa już była omawiana od jakiegoś 

czasu na Komisji Budżetowej i Radny opiniował wnioski pozytywnie. Sprawa dotyczy wykonania 

melioracji na działce gminnej, która została wydzierżawiona.    

Radny Marcin Jakubiak zaprzeczył, że opiniował wnioski pozytywnie ponieważ go wówczas nie było na 

Komisji.   

Radna Agata Kicior poinformowała, że ona miała zadać to pytanie ponieważ nie jest członkiem Komisji 

Budżetowej. Radna poprosiła, aby udzielono jej pełnej informacji w tej sprawie ponieważ dotyczy to 

jej miejscowości.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jako działający wspólnie Klub Radnych informujecie się 

nawzajem co się dzieje na danych Komisjach? Dzierżawca działek gminnych zgłosił się do urzędu  

z wnioskiem o zwrot kosztów za wykonanie części melioracji na naszych działkach. Jest to zadanie 

wykonane na działkach gminnych i dlatego urząd chce się z niego rozliczyć.  

Radna Agata Kicior zapytała na czyje zlecenie jest wykonana ta melioracja? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że dzierżawca ustalił z wykonawcą zakres robót, a później mu nie 

zapłacił, a że są to działki Gminy Kowala to należy uiścić zobowiązania. Dzierżawca z urzędem nic 

wcześniej nie ustalał nie miał zgody na zlecenie danych robót.  

Radna Agata Kicior zauważyła, że płacimy za wykonanie prac, które były zlecone przez kogoś innego,  

a gmina teraz bierze odpowiedzialność i wykłada na to zadanie 56 000,00 zł. 

Wójt Dariusz Bulski uważa, że Radni mogą to wyrzucić z projektu budżetu, ale według Wójta należy 

dalsze prace dokończyć i rozliczyć się z wykonawcą.  

Wiceprzewodnicząca Jolanta Suligowska poinformowała, z na Komisji Budżetowej ten temat był 

omawiany dokładanie. Gmina tego zadania nie zleciła, ale te prace są wykonane na działce gminnej  

i posłuży to w przyszłości naszej gminie.   

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jeśli Radna Agata Kicior uważa, że to jest złe to proszę złożyć 

wniosek formalny o wykreślenie tego zapisu z projektu uchwały budżetowej.  

Radna Agata Kicior poinformowała, że może ona zacznie budować chodnik. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał czy ta sytuacja była konsultowana z prawnikami i czy jest to 

zgodne z prawem. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że wszystko zależy od wysokiej Rady, jeśli nie płacimy za wykonaną 

meliorację to Wójt prosi o wykreślenie tego z projektu uchwały.      

Przewodniczący Dariusz Chruślak poddał pod głosowanie uchwałę z wprowadzoną autopoprawką  

w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kowala na rok 2023. Rada Gminy głosowała: 9 głosów 

za, 0– głosów przeciw, 3 – głosy wstrzymujące, przy 2 Radnych nieobecnych. Uchwała Nr LIV.443.2023. 



20 
 

Ad.20. Sprawy różne. 

Wójt Dariusz Bulski odniósł się do spotkania w miejscowości Trablice. Na potkaniu był poruszany temat 

chodnika od Trablic w stronę Radomia, ten temat jest już poruszany od 2017 roku. Jest tam duży 

problem z pozyskaniem terenu pod ten chodnik ponieważ zarządca tej drogi nie posiada 

odpowiedniego pobocza. Jak najbardziej Wójt deklaruje pomoc w tej sprawie, tylko jest jedna prośba 

do Radnego Lisa, aby nie mówił do mieszkańców, że „Wójt miał chodzić do mieszkańców, aby oddali 

swoje działki pod ten chodnik, a na chwilę obecną nic nie robi w tym temacie”. W innych 

miejscowościach jak był budowany chodnik wójt nie chodził do domów mieszkańców tylko jeśli była 

taka potrzeba to było zorganizowane zebranie. Rolą Radnego jest iść do swoich mieszkańców  

i porozmawiać. Od strony urzędu będzie zapewniony geodeta, notariusz.  

Pan Wójt przypomniał wypowiedź Radnego Lisa z zebrania wiejskiego w Trablicach, że powiedział 

publicznie, że „ nie chciał by być kojarzony z CPK”, Pan Wójt zastanawia się, a kto ma być z tym portem 

kojarzony? Ta sytuacja jest trudna, inwestycja ingeruje w nieruchomości naszych mieszkańców. 

Wiadomo łatwiej jest zrzucić całą odpowiedzialność na urząd i Wójta. Wójt uważa, że Radni powinni 

również utożsamiać się z tą inwestycją. 

Radny Paweł Lis poinformował, że może źle się wyraził na tym zebraniu, ale projektem CPK interesuje 

się od samego początku. Zebranie zorganizowane w Trablicach było od razu jak tylko się Radny o tym 

dowiedział (Pan Wójt jeszcze o tym w urzędzie nie wiedział). Radny uważa, że sprawa CPK powinna być 

jak najbardziej transparentna, mieszkańcy o CPK powinni wszystko wiedzieć: to nie Radny mówił, aby 

nie siać fermentu i nie mówić ludziom, to Radny Lis zabiegł mailowo, aby informację o CPK zamieścić 

na stronie Urzędu Gminy, tym bardziej, że inne gminy to zrobiły u siebie. Na posiedzeniu Wspólnych 

Komisji Radny przedstawił 12 argumentów, za tym jednym wybranym wariantem, więc nie można mu 

zarzucać, że się tym tematem nie interesuje, wręcz przeciwnie, to Wójt nie zaprosił Radnego na 

spotkanie z przedstawicielami CPK, a znalazł się Radny tylko przez przypadek na tym spotkaniu. 

Przedstawiciele CPK nie oczekują od gminy projektu technicznego tylko proszą, aby wskazać 

preferowany przebieg linii kolejowej przez Gminę Kowala. Wówczas CPK weźmie propozycję urzędu 

pod uwagę i naniosą proponowany korytarz do projektu. 

Radny Paweł Lis zaapelował do Wójta, aby zachowywał się w stosunku do Radnego spokojnie – mimo, 

że jest najmłodszy z Radnych to jednak jest osobą publiczną i nie może sobie pozwolić, aby nazywać go 

„kłamczuchem”. Radny zapytał się Wójta czy nadal to słowo podtrzymuje? 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że Radny Lis mówi nieprawdę, a skoro Pan uważa, że jest 

„kłamczuchem” to tak jest, ponieważ Radny mówi nieprawdę, co może Wójt udowodnić.  

Radny Paweł Lis nie życzy sobie, aby w obecności pracowników urzędu gminy publicznie Wójt go 

skalował i obrażał ponieważ jest to naruszenie dóbr osobistych.  Wójt uważa,  że Radny wkłada w usta 

jego jakieś słowa (że Wójt dał słowo honoru), co jest nieprawdą, bo jeśli już powiedział to to, że Wójt 
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obiecał. Radny uważa, że całą energię wkładaną w tą dyskusje Wójt powinien włożyć w pracę na rzecz 

urzędu.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak uważa, że cała ta dyskusja powinna być przeprowadzona poza sesją. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że porusza tą sprawę na Sesji ponieważ się tego tematu nie wstydzi. 

Nie może Radny na zebraniu mówić do mieszkańców tak, że Wójt dał słowo, a nie chce zrobić chodnika. 

Dlatego do tej wypowiedzi Wójt odniósł się również na Komisji Budżetowej. 

Radny Paweł Lis poinformował, że mieszkańcy Trablic od wielu miesięcy apelują o modernizację 

oświetlenia ulicznego w miejscowości Trablice. W tamtym roku Radny poprosił o przeprowadzenie 

analizy dlaczego to oświetlenie słabo świeci. Było już kilka możliwości, aby złożyć o dofinasowanie do 

tej inwestycji, niestety nadal w tym temacie nic się nie dzieje. Radny zaapelował po raz kolejny, aby 

złożyć wniosek tym razem do WFOŚiGW (jest możliwość pozyskania 300 000,00 zł – 90% 

dofinansowania). 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że jak najbardziej Wójt chciałby modernizować oświetlenie na 

terenie naszej gminy, czekamy na nowe dofinasowania. Po rozmowach z Kierownikiem inwestycji oraz 

firmą konserwującą oświetlenie uznano, że najbardziej energooszczędne lampy oświetleniowe są w 

Dąbrówce Zabłotniej i Rudzie Małej dlatego zostało to zgłoszone do Marszałka. Do WFOŚiGW 

najbardziej kwalifikują się Błonie i Augustów. Na pewno jeszcze przyjdzie czas, aby zrobić modernizację 

oświetlenia w innych miejscowościach.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że mamy na terenie gminy Kowala lampy 20 letnie i te 

lampy muszą być wymienione w pierwszej kolejności. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że musi środki w budżecie tak dzielić, aby wykonać w każdej 

miejscowości mniejszą bądź większą inwestycje. W Trablicach jest obecnie realizowana potężna 

inwestycja (kanalizacja na kwotę około15 milionów złotych). 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał czy będą zamontowane kamery przy rondzie w Kowali-

Stępocinie. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że w trakcie wykonywanych prac kamery zostały zdemontowane, 

ale już zostało wydane polecenie Kierownikowi Markiewiczowi o ponowne zamontowanie kamer.  

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że aby zamontować kamery należy najpierw zamontować 

słupy, a co za tym idzie należy najpierw uzyskać odpowiednie pozwolenia.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak zapytał czy jest brane pod uwagę podniesienie pomnika znajdującego 

się na skwerku. 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że całościowo w projekcie będzie to uwzględnione.  

Radna Barbara Kołodziejczyk uważa, że chodzenie po mieszkańcach i proszenie o to, aby przekazali 

jakąś cześć własnej nieruchomości jest bardzo ciężką pracą. Radnej udało się zrealizować  

w Mazowszanach inwestycję budowy ciągu pieszo-jezdnego, gdzie był pas 2,5-3 metra, a musiał być 
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pas o szerokości 5-6 metrów. Radna osobiście sama rozmawiała z mieszkańcami, ale oczywiście 

mieszkańcy sami prosili o zorganizowanie spotkania z Panem Wójtem. Radna doradziła Radnemu 

Pawłowi Lisowi, aby się nie poddawał tylko walczył. Scedować na urząd czy Wójta można już końcówkę 

czyli zlecić podział czy podpisanie aktu notarialnego.  

Rany Paweł Lis podziękował Radnej Kołodziejczyk za słowa wsparcia i za wszystkie porady. Radny 

uczestniczy w spotkaniach i wie, że na chwilę obecną jest zmiana narracji, ale z czasem to zostanie 

wszystko wyprostowane. Nie przypadkowo pierwsze spotkanie dotyczące chodnika odbyło się  

w Starostwie, a pewnie to nie jest koniec historii dot. chodnika, a dopiero początek.     

Radna Agata Kicior zapytała czy został złożony wniosek do Skarbu Państwa w sprawie Przejęcia działek  

w Dąbrówce Zabłotniej. A jeśli nie został złożony to z jakiego powodu? 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że jeszcze nie został złożony. Aby złożyć wniosek muszą być 

najpierw przygotowane pewne dokumenty, które kosztują i część dokumentów trzeba pozyskać ze 

Starostwa. (Musi być przygotowana koncepcja, na te działki brak jest miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego). Jeśli te zadania zostaną sformalizowane i będą na ten cel środki 

to wniosek zostanie złożony.  

Radna Agata Kicior zapytała w jakim czasie to może nastąpić? 

Kierownik Piotr Markiewicz poinformował, że trudno jest w tej chwili powiedzieć. Na chwilę obecną są 

rzeczy do zrobienia pilniejsze w tej chwili referat skupił się na kanalizacji, zmianie nazw miejscowości, 

CPK.  

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że może w przyszłym roku uda się przejąć te działki, urząd 

potrzebuje na to trochę czasu.  

Przewodniczący Dariusz Chruślak poinformował,  że jest ogłoszony program mieszkaniowy, gmina 

będzie mogła budować mieszkania z środków budżetu państwa. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że wie na ten temat tyle co Przewodniczący. Jest to temat otwarty, 

jeśli będzie urząd coś więcej wiedział to na pewno Radnych o tym poinformuje.  

Radny Marcin Jakubiak wrócił do tematu przepustów. Według Wójta wszystko zostało wykonane,  

a wystarczy pojechać do Trablic i zobaczyć, że tak nie jest. 

Wójt Dariusz Bulski poinformował, że może Radny Jakubiak zostać po sesji i zostanie poproszony 

pracownik, który te płyty wymieniał. 

Radny Marcin Jakubiak poinformował, że mieszkańcy Trablic informowali go, że wszystkie płyty nie 

zostały wymienione. Można powiedzieć, że teraz jest słowo przeciwko słowu.  

Wójt Dariusz Bulski nie twierdzi, że Radny kłamie, ale pracownik zgłosił, że płyty zostały wymienione  

i po tygodniu na nowo zostały zniszczone. 

Radny Marcin Jakubiak poinformował, że te płyty, które zostały wymienione nie zostały do tej pory 

zniszczone.  
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Wójt Dariusz Bulski ponownie zaprosił Radnego na spotkanie z pracownikiem urzędu w poniedziałek 

lub we wtorek. 

Wójt Dariusz Bulski oraz Przewodniczący Dariusz Chruślak złożyli życzenia dla wszystkich zebranych na 

sesji oraz  mieszkańców naszej gminy z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych.   

           

Ad.21. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Dariusz Chruślak zamknął LIV.2023 sesję Rady Gminy (godz. 13:30 ). 

Protokołowała: Aldona Osińska. 

 

/-/ Dariusz Chruślak  

Przewodniczący Rady  

Gminy Kowala 


